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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter  X/-  Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Lena Gatenborg Mohns  T  
Cathrin Bergenstråhle X   Annelie Stiglund T  
Tobias Nässén X  From § 8 Richard Herrey  -  
Sofia Fölster  X  From § 8 Asta Groth  T  
Helene Skantze  X   Elisabeth Engström T  
Filip Wiljander  X   Anders Bruhn N  
Eva Öhbom Ekdahl X   Annika Jung N  
Bo Bergkvist  X   Vilma Mori Aguilar -  
Richard Wendt  -   Dominique Faymonville -  
Oliver Rykatkin X   Per Norling N  
Eivor Örenmark -      
Magnus Sjöqvist X      
Anna Kjellin Flory X      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X  From § 8    
Carl Albinsson -      
Axel Krottler -      
Andreas Brännström X      
Lotta Riedel   X      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Tomas Hjort  -  
Hans Peters  X   Olga Anikina  N  
Håkan Ekengren  X   Karima Penahi  -  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  X      
Martin Alejandro Hedman  X      
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 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Lena Linnerborg T  
Monica Brohede Tellström X  From § 8 Anna-Karin Boréus T  
Martin Sääf X   Johan Kjellman N  
Louise Granath -      
Mats Granath X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Anders Wihk N  
Anders Tiger X   Malin Gunnesson -  
Lydia Liu X      
 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  T  
Hadia Mian -   Ella Tegsten  T  
Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  N  
Espen Bjordal  X   Emelie Norberg Friberg -  
Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  -  
Martin Hellströmer  X   Andreas Andersson N  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell -      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Bosse Ståldal  T  
Mikael Carlsson  X   Shahin Malak  N  
Lina Olsson  X   Lamin Jatta Modigh  N  
Efson Goitom  -      
Yusie Rundkvist Chou  x      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  -  
Esa Örmä X   Göran Gaefke  -  
Stephan Andersson  X   Pernilla Axelsson  -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Louise Ollivier  -  
Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  -  
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Ninni Lindberg  X      
Pascal Mafall Fall  X      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  X   Oscar Dahlström  -  
Salka Hallström Bornhold   -   Lise-Lotte Rasmussen T  
Ramzi Ben Youssef -      
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§ 1 

Ny ledamot och ersättare (M) i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Lotta Riedel till ny ledamot. 
 
Länsstyrelsen har utsett Per Norling till ny ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 2 

Ny ledamot och ersättare (V) i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Ramzi Ben Youssef till ny ledamot. 
 
Länsstyrelsen har utsett Lise-Lotte Rasmussen till ny ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 3 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Nacka kommunfullmäktige från Oscar Dahlström (V)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Oscar Dahlströms begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 4 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
Nacka kommunfullmäktige från Ramzi Ben Youssef (V)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Ramzi Ben Youssefs begäran om entledigande och 
överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 5  

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Filip Wiljander (M) och Helena Westerling (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger rum 
den 28 januari 2019 och den 5 februari 2019 kl. 16.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 6 KFKS 2018/1206 

Planering av nämndsammanträden 
Interpellation den 17 december 2018 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 
- - - - - 
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§ 7 KFKS 2018/1208 

Frågor om representativt mötesrum i Nacka stadshus 
Interpellation den 17 december 2018 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Protokollsanteckningar 
Anders Tiger (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”En av Nacka kommuns starkaste sidor är effektivitet utan åthävor och prålighet. 
Effektiviteten och den framgångsrika verksamheten skapar intresse långt utanför Nackas 
och Sveriges gränser. 
 
I många länder går det inte ens att tänka sig politisk makt utan att den markeras med lyx, 
fina titlar och svassande. Det vore olyckligt om Nacka inte även fortsättningsvis kan visa att 
god och effektiv verksamhet kan bedrivas med enkelhet. Effektivt nyttjande av 
skattemedlen till nytta för medborgarna, utan lyxig inramning, är enligt vår mening Nackas 
viktigaste exportartikel. 
 
När det representativa rummet nu iordningställs gäller det att den strama enkelheten 
behålls, även om rummet blir fint. 
Sedan är det en helt annan sak att lokalerna måste skötas, pysslas om och hållas snygga. 
Men det gäller alla rum. Där måste det bli skärpning. Finrum som inte hålls snygga och i 
ordning blir mer pinsamma än vanliga rum som inte hålls snygga.” 
 
- - - - - 
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§ 8 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare (S) till samordningsförbundet VärNa 
för perioden 2019-2022 

Beslut 
Som ny ersättare till samordningaförbundet VärNa väljs Gunnel Nyman Gräff. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 9 KFKS 2018/888 

Val av deltidsengagerad förtroendevald 100 % fr.o.m. 1 
februari 2019 t.o.m. tiden intill utgången av 2022 efter 
Carl- Magnus Grenninger (S) 

Beslut 
Som deltidsengagerad förtroendevald 100 % väljs Carl- Magnus Grenninger.  
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 10 KFKS 2018/888 

Val av deltidsengagerade förtroendevalda (SD) 100 % 
fr.o.m. 1 februari 2019 för tiden intill utgången av 2022 

Beslut 
Som deltidsengagerade förtroendevalda 100 % väljs Esa Pekka Örmä, 33 %, Leonid 
Yurkovskiy, 34 % och Louise Wallenblad, 33 %. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 11 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare (L) till 
Kommunförbundet Stockholms Län, KSL:s 
förbundsmöte under perioden 2019-2022 

Beslut 
Som ombud väljs Martin Sääf. 
 
Som ersättare väljs Mats Granath. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 338 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
  



 
22 (84) 

 28 januari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 12 KFKS 2018/888 

Val av två gode män (S) enligt fastighetsbildningslagen 
för perioden 2019-2022 

Beslut 
Som gode män väljs Carl-Magnus Grenninger och Björn Eckerman. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 342 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 13 KFKS 2018/888 

Val av åtta lekmannarevisorer för Nacka Stadshus AB 
för perioden 2019-2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Revisorer Parti 
Lars Berglund (M) 
Lars Stenholm (M) 
Elisabeth Därth (C) 
Birgitta Westman (L) 
Stefan Herczfeld (KD) 
Yvonne Wessman (S) 
Ingela Walck (NL) 
Dan Johansson (V) 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 14 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2019 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2020 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau (M) Filip Wiljander (M) 
Cathrin Bergenstråhle (M) Helene Skantze (M) 
Hans Peters (C) Johan Krogh (C) 
Gunilla Grudevall-Steen (L) Monica Brohede Tellström (L) 
Karin Teljstedt (KD) Anders Tiger (KD) 
Khashayar Farmanbar (S) Emelie Friberg (S) 
Helena Westerling (S) Christina Ståldal  (NL) 
Mikael Carlsson  (NL) Tomas Ottosson (V) 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 15 KFKS 2018/888 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2019 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2020 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Mats Gerdau, ordförande (M) 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e vice 
ordförande 

(L) 

Khashayar Farmanbar, 2:e vice 
ordförande 

(S) 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 16 KFKS 2018/888 

Val av åtta lekmannarevisorer för Nacka Energi AB för 
perioden 2019-2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Revisorer Parti 
Lars Berglund (M) 
Lars Stenholm (M) 
Elisabeth Därth (C) 
Birgitta Westman (L) 
Stefan Herczfeld (KD) 
Yvonne Wessman (S) 
Ingela Walck (NL) 
Dan Johansson (V) 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 17 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka Energi AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2019 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2020 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Marianne Flink (M) Peter Bladh (M) 
Mikael Lundin (M) Lennart Örenmark (M) 
Anna Kjellin Flory (M) Ingemar Sahlgren (C) 
Konrad Hellberg (C) Bo Hjertstrand (L) 
Karin Bünger (L) Peter van Berlekom (KD) 
Erik Svanfeldt (S) Suzanne Weigl (S) 
Lennart Rosberg (S) Lamin Jatta Modigh  (NL) 
Kristina Granlund (NL) Staffan Hjalmarsson  (V) 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 18 KFKS 2018/888 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi AB för tiden från ordinarie 
bolagsstämma 2019 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2020 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Marianne Flink, ordförande (M) 
Konrad Hellberg, 1:e vice 
ordförande 

(C) 

Erik Svanfeldt, 2:e vice ordförande (S) 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 19 KFKS 2018/888 

Val av åtta lekmannarevisorer för Nacka Energi 
Försäljnings AB för perioden 2019-2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Revisorer Parti 
Lars Berglund (M) 
Lars Stenholm (M) 
Elisabeth Därth (C) 
Birgitta Westman (L) 
Stefan Herczfeld (KD) 
Yvonne Wessman (S) 
Ingela Walck (NL) 
Dan Johansson (V) 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 20 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka Energi Försäljnings AB för 
tiden från ordinarie bolagsstämma 2019 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2020 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Marianne Flink (M) Peter Bladh (M) 
Mikael Lundin (M) Lennart Örenmark (M) 
Anna Kjellin Flory (M) Ingemar Sahlgren (C) 
Konrad Hellberg (C) Bo Hjertstrand (L) 
Karin Bünger (L) Peter van Berlekom (KD) 
Erik Svanfeldt (S) Suzanne Weigl (S) 
Lennart Rosberg (S) Lamin Jatta Modigh  (NL) 
Kristina Granlund (NL) Staffan Hjalmarsson  (V) 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 21 KFKS 2018/888 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi Försäljnings AB för tiden 
från ordinarie bolagsstämma 2019 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2020 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Marianne Flink, ordförande (M) 
Konrad Hellberg, 1:e vice 
ordförande 

(C) 

Erik Svanfeldt, 2:e vice ordförande (S) 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 22 KFKS 2018/888 

Val av åtta lekmannarevisorer för Nacka vatten och 
avfall AB för perioden 2019-2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Revisorer Parti 
Lars Berglund (M) 
Lars Stenholm (M) 
Elisabeth Därth (C) 
Birgitta Westman (L) 
Stefan Herczfeld (KD) 
Yvonne Wessman (S) 
Ingela Walck (NL) 
Dan Johansson (V) 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 23 KFKS 2018/888 

Val av styrelse för Nacka vatten och avfall AB för tiden 
från ordinarie bolagsstämma 2019 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2020 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Bo Bergkvist (M) Anders Bruhn (M) 
Magnus Sjöqvist (M) Helena Svärdh (M) 
Lennart Örenmark (M) Magnus Gillén (M) 
Håkan Ekengren (C) Niclas Boborg (C) 
Vakant (L) Anders Myrbäck (KD) 
Martin Hellströmer (S) Viktor Ellström (S) 
Monica Sundström (S) Hans Larsson  (NL) 
Lina Olsson  (NL) Carina Bergman (V) 

 
Val av ledamot (L) bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 24 KFKS 2018/888 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka vatten och avfall AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2019 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2020 
 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 
Bo Bergkvist 1:e vice ordförande (M) 
Håkan Ekengren, ordförande (C) 
Martin Hellströmer, 2:e vice 
ordförande 

(S) 

 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 25 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Nacka vatten och avfall AB från Peter Stare 
(L) samt val av ny ledamot t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2019 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 26 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som gruppledare 
från Oscar Dahlström (V) samt val av ny gruppledare för 
tiden intill den 15 oktober 2022 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny gruppledare väljs Lise-Lotte Rasmussen. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 27 KFKS 2018/1183 

Revidering av ägardirektivet för Nacka vatten och avfall 
AB 
1. Kommunfullmäktige antar reviderat ägardirektiv för det kommunalägda bolaget Nacka 
vatten och avfall AB enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 7 december 2018.  
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att det reviderade ägardirektivet för Nacka vatten och 
avfall AB börjar gälla den 1 januari 2020.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 18 april 2016 att bilda Nacka vatten och avfall AB 
(NVOA) och i samband med detta antogs ägardirektiv för det kommunalägda bolaget. 
Ägardirektivet är det styrdokument som bredvid bolagsordningen kompletterar styrningen 
av Nacka vatten och avfall AB. I nuvarande ägardirektivet för NVOA anges att bolaget i 
samverkan med kommunens exploateringsverksamhet ska medverka till rationell utbyggnad 
av allmän VA-anläggning och överta VA-anläggningar efter godkänd slutbesiktning. I 
beslutsunderlaget till kommunfullmäktige vid bildandet av bolaget angavs att utbyggnad av 
VA-anläggningar av praktiska skäl skulle ligga kvar inom kommunstyrelsens ansvar inom 
exploateringsområden. Både kommunen och NVOA har sett behov av att förändra 
ägardirektivet så att hela ansvaret för VA-utbyggnaden övergår från kommunen till VA-
huvudmannen, NVOA. Därigenom får bolaget bättre förutsättningar att utöva 
huvudmannaskapet och ta fullt ansvar för uppgifterna som redan ankommer på bolaget, i 
egenskap av VA-huvudman, enligt lagen om allmänna vattentjänster. Med hänsyn till det 
ansvar som flyttas över till bolaget är det nödvändigt med en omställningstid. Av det skälet 
börjar det reviderade ägardirektivet gälla först den 1 januari 2020.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 14 januari 2018 § 3 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets den 7 december 2018 
Bilaga 1 Förslag till reviderat ägardirektiv  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2018 § 3 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
1. Kommunfullmäktige antar reviderat ägardirektiv för det kommunalägda bolaget Nacka 
vatten och avfall AB enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 7 december 2018.  
2. Kommunfullmäktige beslutar att det reviderade ägardirektivet för Nacka vatten och 
avfall AB börjar gälla den 1 januari 2020.  
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Yrkanden 
Håkan Ekengren (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Håkan Ekengrens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är viktigt att tydligt klargöra vad vi vill med våra bolag och vilken nytta bolagen 
förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Miljöpartiet anser att bolagen behöver 
ha en tydligare ledning och styrning från ägaren. 
För att förstärka styrning och ledning av bolagen genomförs det idag löpande 
avstämningsmöten mellan kommunen och bolagen. Syftet med mötena är dock bara att 
uppnå förbättringsåtgärder kopplat till olika ekonomiska aspekter. Detta förstärks av att det 
från kommunens sida som vi har förstått, utöver stadsdirektören bara är olika 
ekonomifunktioner som närvarar vid mötena. 
Övergripande behövs det enkla och tydliga ägardirektiv som innehåller konkreta 
verksamhetsmål. Dagens ägardirektiv är tyvärr mest av kameral och förvaltande karaktär. 
Miljöpartiet anser att det saknas direktiv för hur bolagen ska arbeta med kommunens 
miljömålsarbete. De kommunala bolagen skulle kunna bli kraftfulla verktyg i omställningen 
mot ett hållbart samhälle, men då måste vi ta fram tydligare ägardirektiv och en bättre 
styrmodell där fler får insyn i processen och kan vara med och påverka.” 
 
- - - - - 
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§ 28 KFKS 2018/68 

Revidering av socialnämndens, arbets- och 
företagsnämndens och natur- och trafiknämndens 
reglemente 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar reviderade reglementen för socialnämnden, arbets- och 
företagsnämnden och natur- och trafiknämnden, enligt bilaga 1-3, till tjänsteskrivelsen 
daterad den 29 november 2018. 
  

Ärendet 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 19 november antogs den nya  
nämndorganisationen. I samband med detta förtydligades respektive nämnds ansvar för 
kommunikation och dialog med de som verksamheten riktar sig till. Det har nu noterats att 
samtliga reglementen inte är likalydande i denna del. Socialnämndens, arbets- och 
företagsnämndens och natur- och trafiknämndens reglementen revideras så att samtliga 
nämnder har samma lydelse. Nedan anges socialnämndens, arbets- och företagsnämndens 
och natur- och trafiknämndens nuvarande lydelse samt föreslagen lydelse, där justeringen är 
understruken.  
 
Nuvarande lydelse 
 
XX-nämnden är huvudman för och/eller myndighet inom nedan angivna ansvarsområden. 
Detta innebär att nämnden har ansvar för finansiering, målformulering, effektivitet och 
uppföljning av verksamheten. I ansvaret ingår att nämnden säkerställer en god 
kommunikation med dem som verksamheten riktar sig till och tillser att de får en allsidig 
information om verksamheten. 
 
Ny lydelse 
 
XX-nämnden är huvudman för och/eller myndighet inom nedan angivna ansvarsområden. 
Detta innebär att nämnden har ansvar för finansiering, målformulering, effektivitet och 
uppföljning av verksamheten. I ansvaret ingår att nämnden säkerställer en god 
kommunikation och dialog med dem som verksamheten riktar sig till och tillser att de får 
en allsidig information om verksamheten. 
1. Socialnämndens reglemente 
2. Arbets- och företagsnämndens reglemente  
3. Natur- och trafiknämndens reglemente 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 353 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 29 november 2018 
1. Socialnämndens reglemente 
2. Arbets- och företagsnämndens reglemente  
3. Natur- och trafiknämndens reglemente 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 353 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 29 KFKS 2018/640 

Skolor i massivträ 
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att i något kommande skolutbyggnadsprojekt i Nacka 
pröva frågan om uppförande av byggnad/byggnader i trä. 
 
Motionen därmed förklaras färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen bör få i uppdrag att utreda möjligheterna av att bygga 
skolor i massivträ. Kommunfullmäktige har redan i oktober 2017 tagit ställning till två 
motioner (NL) om trähus i Nacka. Genom sitt beslut noterade kommunfullmäktige då att 
kommunens befintliga styrdokument ger stöd för att uppföra flerfamiljshus i trä ur ett 
gestaltnings- och hållbarhetsperspektiv. 
 
Kommunfullmäktige prövar frågan om uppförande av byggnad/byggnader i trä i något 
kommande skolutbyggnadsprojekt i Nacka. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 354 
Kommunfullmäktige den 19 november 2018 § 293 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 278 
Tjänsteskrivelse från enheten för bygg och anläggning den 19 september 2018 
Bilaga 1 Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 354 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 november 2018 § 293 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 278 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 



 
42 (84) 

 28 januari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunfullmäktige beslutar att i något kommande skolutbyggnadsprojekt i Nacka 
pröva frågan om uppförande av byggnad/byggnader i trä. 
Motionen därmed förklaras färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av och Lise-Lotte Rasmussen (V), bifall 
till förslaget i motionen. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Andreas Brännström (M), Helena 
Westerling (S), Johan Krogh (C), Carl-Magnus Grenninger (S), Esa Pekka Örmä (SD) och 
Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”När det ska byggas på mark som kommunen äger finns det stora möjligheter att påverka 
vad som ska byggas. Miljöpartiet vill att detta ska utnyttjas för att nå de hållbarhetsmål 
kommunen antagit. För att uppfylla kommunens lokala miljömål och bidra till att nå det 
övergripande globala klimatmålet behövs att alla bidrar. 
Vi är nöjda med att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen på 
så sätt att föreslå kommunfullmäktige i kommande skolutbyggnadsprojekt ska pröva frågan 
om skolbyggnader i massivträ. Miljöpartiet anser dock att alla nya skolbyggnader i Nacka 
borde byggas i massivträ. Förutom att vi hade fått några av Sveriges mest moderna 
nästintill koldioxidneutrala skolor, så innebära en konstruktion i massivträ både lägre 
energiförbrukning och bättre inomhusklimat.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi socialdemokrater ser mycket positivt på att det byggs hus i massivt trä. Precis som 
motionen tar upp är det ett mycket bra alternativ för såväl ekologiskt som ekonomiskt 
byggande.”  
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Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan stöder förslag som handlar om mer ekologiskt byggande. Visserligen finns det 
ibland en del formella hinder för att med kraft få till den utveckling av t ex trähusbyggande 
som önskas. Med en uttalad vilja kan även mer frivilliga samarbeten påverkas positivt kring 
t ex trähusbygge och mer bygge av solceller, som Nackalistan tidigare har motionerat om. 
Nackalistan yrkar bifall till motionerna.” 
 
Lise-Lotte Rasmussen lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet har länge drivit frågan om att Nacka aktivt måste driva på att massivträ 
används i stor utsträckning vid byggande i kommunen. Rapporten från IPCC som nyligen 
lagts visar på att det är synnerligen angeläget att snarast agera för att koldioxidutsläppen 
minskar kraftigt. Det är bra när byggmarknadens aktörer själva tar sådana initiativ, som i 
Orminge, men samhället, stat, landsting och, som här, kommunen måste driva på och ta 
pressa alla aktörer att ta sitt ansvar. Därför ser vi att förslagen i motionen är i allra högsta 
grad rimliga och motiverade.” 
 
- - - - - 
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§ 30 KFKS 2018/645 

Högt trähus i Nacka 
Motion den 18 juni 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att i någon kommande markanvisning, där höga hus kan vara 
aktuellt, pröva frågan om att ställa krav på trähus.  
 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning och förklarar därmed 
motionen färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen undersöker möjligheten att via markanvisning styra så 
att minst ett av de höga hus som planeras byggs i trä. Fördelarna är enligt motionen att det 
går fortare, är billigare, gynnar svensk industri och är bra för klimatet. 
 
Det konstateras att flera platser på kommunalt ägd mark i centrala Nacka lämpar sig för 
höga hus och att kommunens styrdokument och planeringsinriktning möjliggör framtida 
markanvisning för ett högt trähus.  
 
Kommunfullmäktige beslutar om att i någon kommande markanvisning, där höga hus kan 
vara aktuellt, pröva frågan om att ställa krav på trähus. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 355 
Kommunfullmäktige den 19 november 2018 § 294 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 279 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 26 september 2018 
Bilaga 1 Motion ”Högt trähus i Nacka” av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

daterad den 18 juni 2018. 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 355 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 november 2018 § 294 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 279 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att i någon kommande markanvisning, där höga hus kan vara 
aktuellt, pröva frågan om att ställa krav på trähus.  
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning och förklarar därmed 
motionen färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av och Lise-Lotte Rasmussen (V), bifall 
till förslaget i motionen. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Andreas Brännström (M), Helena 
Westerling (S), Johan Krogh (C), Carl-Magnus Grenninger (S), Esa Pekka Örmä (SD) och 
Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”När det ska byggas på mark som kommunen äger finns det stora möjligheter att påverka 
vad som ska byggas. Miljöpartiet vill att detta ska utnyttjas för att nå de hållbarhetsmål 
kommunen antagit. För att uppfylla kommunens lokala miljömål och bidra till att nå det 
övergripande globala klimatmålet behövs att alla bidrar. 
 
Vi är nöjda med att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen på 
så sätt att besluta om att i kommande markanvisning gällande höga hus, pröva frågan om 
att ställa krav på trähus. Hus i massivträ innebär många fördelar jämfört med betonghus.  
Det går att bygga på halva tiden jämfört med betonghus och ger mindre stök och buller 
under byggtiden. De tjocka massivträväggarna är både inner-, ytter- och mellanväggar och 
kräver varken isolering eller tätskikt. Arbetsmiljön för de som bygger är bättre och trähus är 
klimatsmarta genom att de binder koldioxid.” 
 
Carl-Magnus Grenninger lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi socialdemokrater ser mycket positivt på att det byggs hus i massivt trä. Precis som 
motionen tar upp är det ett mycket bra alternativ för såväl ekologiskt som ekonomiskt 
byggande.”  
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Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan stöder förslag som handlar om mer ekologiskt byggande. Visserligen finns det 
ibland en del formella hinder för att med kraft få till den utveckling av t ex trähusbyggande 
som önskas. Med en uttalad vilja kan även mer frivilliga samarbeten påverkas positivt kring 
t ex trähusbygge och mer bygge av solceller, som Nackalistan tidigare har motionerat om. 
Nackalistan yrkar bifall till motionerna.” 
 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Att bygga hus i trä har många fördelar: 
• Miljöpåverkan är positiv jämfört med betong 
• Trähus måste fylla samma Boverkets krav om brandmotstånd som andra byggnader  
• Byggtiden är snabbare enligt många studier, och snabbare byggtid betyder billigare bo-
städer   
• Trä är ett förnyelsebart material, och i Sverige finns det krav på återplantering efter varje 
skörd 
• De svenska skogarna växer bra, och räcker till för bostadsproduktion utan att skogen 
minskar 
• Trähus som är prefabricerade skapar ofta jobb i glesbygden 
• Sverige är världsledande i trävaruexport, detta kan bli en ny succé 
• Trähus är bekväma att bo i   
Sverigedemokraterna ser positivt på att Nacka satsar på trähus.” 
 
Lise-Lotte Rasmussen lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet har länge drivit frågan om att Nacka aktivt måste driva på att massivträ 
används i stor utsträckning vid byggande i kommunen. Rapporten från IPCC som nyligen 
lagts visar på att det är synnerligen angeläget att snarast agera för att koldioxidutsläppen 
minskar kraftigt. Det är bra när byggmarknadens aktörer själva tar sådana initiativ, som i 
Orminge, men samhället, stat, landsting och, som här, kommunen måste driva på och ta 
pressa alla aktörer att ta sitt ansvar. Därför ser vi att förslagen i motionen är i allra högsta 
grad rimliga och motiverade.” 
 
- - - - - 
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§ 31 KFKS 2018/641 

Hundar på allmänna badplatser   
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Det är inte hygienisk att blanda hundar 
och människor på kommunens badplatser och Nacka kommuns tillgång till 10 mil stränder 
och 40 insjöar ger goda möjligheter att bada sin hund på andra platser. 
 

Ärendet 
Motionärerna har kommit in med ett förslag att tillåta hundar på åtminstone en allmän 
badplats i Nacka kommun. Bedömningen är att det inte är lämpligt att blanda hundar och 
människor på badplatser av hygieniska skäl samt att även hundrädda människor lugnt ska 
kunna vistas på kommunens badplatser. Med tillgång till en lång kust och 40 insjöar finns 
också gott om alternativa platser för de som vill bada hunden. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 356 
Kommunfullmäktige den 19 november 2018 § 295 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 280 
Natur- och trafiknämnden den 28 augusti 2018 § 145 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 5 juli 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 356 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 november 2018 § 295 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 280 
Kommunstyrelsen förslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Det är inte hygienisk att blanda hundar 
och människor på kommunens badplatser och Nacka kommuns tillgång till 10 mil stränder 
och 40 insjöar ger goda möjligheter att bada sin hund på andra platser. 
Kommunstyrelsen beslutade för egen del att kommunens hemsida kompletteras med 
information om lämpliga och trevliga badplatser i alla kommundelar för familjer med hund. 
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Yrkanden 
Ninni Lindberg (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Ninni Lindbergs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”De flesta hundägare ser hunden som en extra medlem i familjen. Oftast får den vistas fritt 
i hela bostaden och i många fall till och med sova i husses eller mattes säng. Att hänvisa till 
att det inte skulle vara lämpligt att utomhus på en badstrand, av hygieniska skäl blanda 
hundar och människor tycker vi faller på sin egen orimlighet. Med största sannolikhet beter 
sig badande hundar mer hygieniskt än badande småbarn. 
 
Självklart måste hundrädda och allergiska människor kunna vistas på kommunens 
badstränder men då kan man ju ta efter t.ex. SL där hundar bara får medtagas i vissa 
vagnar. Vi föreslår inte att hundar ska få vistas fritt på alla kommunens badstränder, det blir 
gott om stränder över för allergiker eller hundrädda. I en motion vi lämnade in till 
kommunfullmäktige samtidigt som denna föreslog vi också att iordningställa en till 
kommunal badstrand vid Sickla strand. Med två badstränder så nära inpå varandra borde 
det fungera väl att tillåta våra fyrfota vänner på den ena av dem.” 
 
- - - - - 
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§ 32 KFKS 2018/647 

Flygbuller i Nacka 
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar redovisningen och förklarar med den noteringen motionen 
färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ska undersöka varför flygbullret ökat så markant i 
Nacka. Vidare bör kommunen undersöka om en eventuell ny flygrutt, som kan ha orsakat 
ökningen, kan ändras. 
 
Miljöenheten har undersökt ljudnivåerna från flygbuller i kommunen. Ljudnivåerna ligger 
långt under riktvärdena. Därför beslutar kommunfullmäktige att notera redovisningen och 
att motionen därmed är färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 357 
Kommunfullmäktige den 19 november 2018 § 296 
Kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 281 
Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 10 oktober 2018  
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 29 augusti 2018 § 188  
Motion 
FBN 55 dBA 
Prognos för Bromma flygplats påverkansområde 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 357 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunfullmäktige den 19 november 2018 § 296 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsen den 29 oktober 2018 § 281 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige noterar redovisningen och förklarar med den noteringen motionen 
färdigbehandlad. 
 



 
50 (84) 

 28 januari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade som tillägg att kommunen ska ta upp en dialog med Swedavia 
om att ytterligare ökat flygbuller i Nacka inte är OK. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Martin Sääf (L) och Johan Krogh 
(C), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet 
med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
Kommunfullmäktige avslog Sidney Holms tilläggsyrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Flygbullret i Nacka har ökat på senare år och förklaringen från Swedavia, är att det hänger 
ihop med den allmänna ökningen av flygtrafik. Prognosen är att flygtrafiken kommer 
fortsätta att öka de kommande åren vilket också kommer att leda till ökat flygbuller i 
Nacka.  
Eftersom man bara mäter medelvärdet av bullernivån inom ett visst luftområde och inte 
bullernivån på en enskild plats vid ett enskilt tillfälle kan flygbullernivåerna tyckas 
försumbara på pappret. Vi vet dock att det finns många Nackabor som upplever dagens 
bullernivåer som störande och absolut inte vill ha mer flygbuller. Ökat buller påverkar både 
vår hälsa och fastighetspriserna negativt och Miljöpartiet anser att kommunen borde arbeta 
proaktivt för att minska flygbullret i Nacka, istället för att bara konstatera att det 
förmodligen kommer att öka med åren.” 
 
- - - - - 
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§ 33 KFKS 2018/411 

Plan för att utveckla solcellsanläggningar 
Motion den 23 april 2018 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar 
 
1. att det redan pågår ett arbete med att montera solenergianläggningar på kommunens 
egna byggnader där det är ekonomiskt lönsamt ur ett livscykelperspektiv och 
2. att gällande bygglovsregler och kommunens styrdokument ger stöd för att montera 
solcellsanläggningar där det är lämpligt. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna har givit ett antal förslag om utveckling av mängden solcellsanläggningar i 
kommunen. Som ett led i utvecklingen föreslås bland annat beslut om slopade 
bygglovkostnader samt krav på byggherrar i samband med nybyggnation av mark som 
kommunen upplåtit med tomträtt. Det pågår ett arbete med att planera och montera 
solcellsanläggningar på byggnader med gynnsam solstrålning. Befintliga kommunala 
styrdokument och pågående arbete med ett samlat styrdokument möjliggör redan idag 
montering av solcellsanläggningar där det bedöms som lämpligt. Ytterligare krav på 
byggherrar att montera solcellsanläggningar vid byggnation på kommunal mark upplåten 
med tomträtt bedöms inte som lämpligt. Sedan den 1 augusti i år gäller dessutom 
regellättnad vad gäller bygglov vid montering av solcellspaneler eller solfångare. Efter 
återremiss har ärendet kompletterats med uppgifter om vilka kommunala fastigheter som 
har solceller och hur planeringen för installation av nya solcellsanläggningar ser ut. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 358 
Kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 322 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 25 september 2018 
Bilaga 1  Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 358 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 322 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar 
1. att det redan pågår ett arbete med att montera solenergianläggningar på kommunens 
egna byggnader där det är ekonomiskt lönsamt ur ett livscykelperspektiv och 
2. att gällande bygglovsregler och kommunens styrdokument ger stöd för att montera 
solcellsanläggningar där det är lämpligt. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Amanda Sandholm (V) yrkade, med instämmande av Maria Raner (S) och Sidney Holm 
(MP), bifall till motionens följande att-satser. 
 

1. Att en plan görs för att utveckla mängden solcellsanläggningar i kommunen 
3. Att en dialog upptas med byggherrar som vill bygga i Nacka om nyttan av att bygga 

hus med solcellsanläggningar 
4. Att på mark som bebyggs med tomträtt, ha som krav på byggherrar att bygga hus 

med solcellsanläggningar/förnybar el 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Granath (L) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Peter Zethraeus (M) 
och Esa Pekka Örmä (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Granaths yrkande mot Christina Ståldals yrkande 
samt Amanda Sandholms yrkande. Om Christina Ståldals yrkande inte vinner bifall anses 
även Amanda Sandholms yrkande ha avslagits.  
 
Ordförande fann att Mats Granaths yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Mats Granaths yrkande och 22 röster för 
Christina Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Granaths 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 1 
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Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna är inte klimatalarmister, utan klimatrealister. 
Klimatförändringarna är ett verkligt fenomen, men lösningen återfinns inte i solceller, som 
dock kan utnyttjas lokalt. Realistiska volymer kan emellertid bara produceras med 
kärnkraft. 
Solceller ger knappt någon energi vintertid, då energi behövs som mest. 
Som exempel - min egen produktion på Harpungatan 2: Under januari är total produktion 
45 KWh vilket ger ca 45 kronor – detta att jämföra med juli 2018 1,25 MWh, vilket ger upp 
till 1 250 kronor. 
Solceller är bra komplement, men kan aldrig ersätta de andra klimatvänliga kraftkällorna, 
som vattenkraft och kärnkraft.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet ser en massiv utbyggnad av solcellsanläggningar som en viktig pusselbit för att 
kunna nå klimatmålen. Det är också därför vi genom åren lagt flera motioner om konkreta 
satsningar på förnybar energi. Vi har också som enda politiskt parti avsatt stora belopp för 
lokala investeringar i solcellsanläggningar. I vårt senaste förslag till budget för Nacka 
kommun avsatte vi 100 miljoner kronor till investeringar i solcellsel. Att Alliansen inte 
avsatte en enda krona till detta i deras senaste budget är lite märkligt eftersom 
kommunfullmäktige både  bifallit vår motion från 2016-05-23 om att satsa mer på solenergi 
och vår motion från 2016-03-14 om att finansiera sådana satsningar via gröna 
obligationer.” 
 
Amanda Sandholm lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är bra att kommunen arbetar med att sätta upp solceller på kommunala byggnader. 
Det finns all anledning att accelerera det arbetet. Dock ställer motionen större krav än så, 
den handlar både om kommunala byggnader och om att ställa krav på och uppmuntra 
solcellsinstallationer även när byggföretag och enskilda bygger. Därför bedömer vi inte att 
svaret är tillräckligt, motionen borde helt enkelt ha bifallits.” 
 
- - - - - 
  

http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2017/KF_2017-11-13/09_M%C3%A5l_budget_taxor_och_motion_2018-2020/09g1_Milj%C3%B6partiet_Bilaga_Modern_kostnadsneutral_klimatsatsningsbudget.pdf
http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2016/KF_2016-05-23/24_Inkomna_motioner_interpellationer_enkel_fraga/Motion_solenergi_MP.pdf
http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2016/KF_2016-03-14/Inkomna_motioner_interpellationer/Motion_Gr%C3%B6na_obligationer.pdf
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§ 34 KFKS 2018/548 

Satsning på kollektivtrafiken 
Motion den 17 maj 2018 av Maria Raner m. fl. (S)  
 

Beslut  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då ett eventuellt beslut om att inrätta så 
kallad Bus Rapid Transfer-trafik (BRT-trafik) ligger helt på Trafikförvaltningen i 
Stockholms läns landsting. Kommunen ska dock via kontinuerlig samverkan i redan 
befintliga mötesfora bevaka frågan och fortsatt verka för en effektiv kollektivtrafik i 
kommunen. 

Ärendet 
Motionärerna anför i sin motion att när Nacka bygger bostäder behöver man satsa på 
trafiklösningar som väger upp för det ökande antalet boende, till exempel inrättandet av 
Bus Rapid Transfer-trafik (BRT-trafik). Detta är busslinjer som går direkt från en plats till 
en annan. Motionärerna föreslår att kommunen utreder förutsättningarna för att inrätta 
BRT-trafik från Nacka in till Stockholms stad samt övriga lämpliga destinationer och att 
kommunen planerar för och bygger fler infartsparkeringar i närhet till BRT-hållplatser. 
Nacka kommun har i dag en till största delen välfungerande kollektivtrafikstruktur 
innefattandes trafikslagen buss, spårvagn, båt och inom överskådlig framtid den kommande 
tunnelbanesträckningen. Därmed inte sagt att det inte skulle kunna göras mer. Dock är det 
Trafikförvaltningen i Stockholms läns landsting som äger frågan i sin helhet. Nacka 
kommun kan inte ensamt gå fram och driva frågan utan att ha fått garantier om att detta är 
ett system som Trafikförvaltningen ämnar införa/utveckla. Kommunen bevakar dock 
frågan via kontinuerlig samverkan i redan befintliga mötesfora och kommer att fortsatt 
verka för en effektiv kollektivtrafik i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 359 
Kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 323 
Tjänsteskrivelse från enheten för stadsledningskontoret den 25 september 2018 
Bilaga 1 Natur- och trafiknämnden den 13 november 2018 § 210 
Bilaga 2 Motion  
 

Ärendets tidigare hantering 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 359 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 323 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då ett eventuellt beslut om att inrätta så 
kallad Bus Rapid Transfer-trafik (BRT-trafik) ligger helt på Trafikförvaltningen i 
Stockholms läns landsting. Kommunen ska dock via kontinuerlig samverkan i redan 
befintliga mötesfora bevaka frågan och fortsatt verka för en effektiv kollektivtrafik i 
kommunen. 

Yrkanden 
Lise-Lotte Rasmussen (V) yrkade som tillägg, att Nacka kommun, i kontakter med 
landstinget, agerar för att kollektivtrafiken i Nacka byggs ut för att minska bilåkandet och 
att BRT-linjer kan vara en del i det. 
 
Maria Raner (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L) och Lina 
Olsson (NL), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Maria Raners yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Peter 
Zethraeus yrkande. 
 
Kommunfullmäktige avslog Lise-Lotte Rasmussens tilläggsyrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Att satsa på säkra gång- och cykelvägar kring förskolor och skolor bör vara absolut 
prioriterat av kommunen. Barn och unga är mer utsatta i trafiken och är dessutom 
nybörjare. Ett barn som går eller cyklar har aldrig lika stor koll på omgivningen som en 
vuxen har. Hen kan svänga utan att titta eller hoppa av bussen utan att se vad som händer 
utanför. Att låta gc-vägar gå mellan busshållplatser och skolverksamhet, som i fallet med 
Älta gård, är aldrig bra. Inte här, men inte heller någon annanstans. Eftersom sträckorna 
förbi skolor och förskolor alltid har en hastighetsbegränsning på 30 km/h vill Miljöpartiet 
att kommunen tittar på att dra cykelbanorna ut i vägbanan för alla vuxna och snabba 
cyklister. På så vis undviker vi kollisionsrisker med barn som cyklar eller går till skolan eller 
just hoppar av bussen och får en tryggare trafikmiljö för alla. Som ett test kan detta 
möjligen ske just vid Älta skola, men det bör vid lyckat utfall vara standard utanför samtliga 
platser där många barn rör sig samtidigt: förskolor, skolor och kanske idrottsplatser.” 
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Lise-Lotte Rasmussen lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det stämmer, det som sägs i motionssvaret, att det är landstinget och inte Nacka kommun 
som ansvarar för den kollektiva trafiken. Det hindrar dock inte att kommunen är mer aktiv 
och ställer krav på landstinget att kollektivtrafiken i Nacka kraftigt förbättras, t ex genom 
inrättande av BRT-linjer. Nacka är en kommun där andelen som reser med bil är 
jämförelsevis hös, detta trots kommunens relativa närhet till Stockholms innerstad. 
Kommunen måste själv i sin stadsplanering utgå från att kollektivtrafikåkandet ska 
prioriteras framför bilåkandet. Idag satsas alldeles för mycket på bilinfrastruktur och 
parkeringsplatser, istället ska det bli enklare att resa kollektivt, att cykla och gå.” 
 
- - - - - 
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§ 35 KFKS 2018/646 

Gång- och cykelväg vid Älta skola    
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då Trafikverkets vägplan för Ältavägen ska 
fastställas under det tredje kvartalet år 2018 och byggstart beräknas till september 2019. 
Det kan därmed inte ses som berättigat att i nuläget genomföra dyra reinvesteringar på 
kommunens bekostnad för en så pass kort tidsrymd. 
 

Ärendet 
Motionärerna framför att det är fler och fler som använder sig av cykeln som 
transportmedel och att detta är positivt både för miljön och hälsan. Med fler cyklister blir 
det dock trängre på cykelbanorna och Ältavägen, vid Älta skola, är ett sådant ställe där det 
ofta uppstår konflikter och emellanåt också olyckor mellan cyklister och gångtrafikanter. 
Därför föreslår motionärerna att kommunen undersöker hur gång- och cykelbanorna förbi 
Älta skola kan göras säkrare genom att bättre separera gångtrafikanter och cyklister 
 
Kommunfullmäktige håller med om problematiken som beskrivs i motionen. Dock ämnar 
Trafikverket - som är väghållare både för Ältavägen (väg 260) och gång- och cykelbanan -  
inom ramen för sin vägplan att åtgärda problemen utmed Ältavägen med start i september 
2019. Kommunfullmäktige gör då bedömningen att det inte är berättigat att i nuläget 
genomföra dyra reinvesteringar på kommunens bekostnad för en så pass kort tidsrymd. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 360 
Kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 315 
Natur- och trafiknämnden den 25 september 2018 § 188 
Bilaga 1 Motionen   
Tjänsteskrivelse från natur- och trafiknämnden 2018-07-09 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 360 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 315 
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Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då Trafikverkets vägplan för Ältavägen ska 
fastställas under det tredje kvartalet år 2018 och byggstart beräknas till september 2019. 
Det kan därmed inte ses som berättigat att i nuläget genomföra dyra reinvesteringar på 
kommunens bekostnad för en så pass kort tidsrymd. 
 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Amanda Sandholm (V) och Ella 
Tegsten (S), bifall till förslaget i motionen  
 
Peter Zethraeus (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.   
 

Beslutsgång 
Med avslag på Lisskulla Zayanes yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Peter Zethraeus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Att satsa på säkra gång- och cykelvägar kring förskolor och skolor bör vara absolut 
prioriterat av kommunen. Barn och unga är mer utsatta i trafiken och är dessutom 
nybörjare. Ett barn som går eller cyklar har aldrig lika stor koll på omgivningen som en 
vuxen har. Hen kan svänga utan att titta eller hoppa av bussen utan att se vad som händer 
utanför. Att låta gc-vägar gå mellan busshållplatser och skolverksamhet, som i fallet med 
Älta gård, är aldrig bra. Inte här, men inte heller någon annanstans. Eftersom sträckorna 
förbi skolor och förskolor alltid har en hastighetsbegränsning på 30 km/h vill Miljöpartiet 
att kommunen tittar på att dra cykelbanorna ut i vägbanan för alla vuxna och snabba 
cyklister. På så vis undviker vi kollisionsrisker med barn som cyklar eller går till skolan eller 
just hoppar av bussen och får en tryggare trafikmiljö för alla. Som ett test kan detta 
möjligen ske just vid Älta skola, men det bör vid lyckat utfall vara standard utanför samtliga 
platser där många barn rör sig samtidigt: förskolor, skolor och kanske idrottsplatser.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan vill att Trafikverket skyndsamt ska bygga om gång- och cykelbana n längs 
Ältavägen enligt den vägplan som påbörjades för några år sedan. Detta kommer att leda till 
ökad säkerhet bl a utanför Älta skola. Arbetet är f n tyvärr försenat ett år till 2019. Nacka 
kommun bör här trycka på Trafikverket. Dock kan och ska inte Nacka kommun själva 
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bygga om Ältavägen, vilket motionen föreslår. Därför stödjer Nackalistan även att 
motionen, som den är skriven, avslås.”  
 
- - - - - 
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§ 36 KFKS 2018/647 

Ökad säkerhet i Nackatrafiken   
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane m.fl. (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller förslaget i motionen på så sätt att vid de cykelöverfarter och 
cykelpassager i anslutning till rondeller och vägkorsningar där det är lämpligt och passar 
med hänsyn till trafiksäkerhet, framkomlighet och gatumiljön, märka upp dessa med 
vägmärket B8. 

Ärendet 
Motionärerna anför i sin motion att det sedan den 1 september 2014 råder förvirring kring 
vilka regler som gäller vid cykelpassage i anslutning till rondeller och vägkorsningar och 
man föreslår att kommunen tillser att alla cykelöverfarter och cykelpassager i anslutning till 
rondeller och vägkorsningar i Nacka märks upp med vägmärket B8. Kommunfullmäktige 
ser positivt på förslagen men anger ett antal utmaningar som gör det väldigt svårt att sätta 
upp vägmärket B8 på samtliga cykelöverfarter och cykelpassager i anslutning till rondeller 
och vägkorsningar. 
 
Därför bifaller kommunfullmäktige motionen på så sätt att vid de cykelöverfarter och 
cykelpassager i anslutning till rondeller och vägkorsningar där det är lämpligt och passar 
med hänsyn till trafiksäkerhet, framkomlighet och gatumiljön, märka upp dessa med 
vägmärket B8. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 361 
Kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 316 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 29 oktober 2018 
Bilaga 1. Protokollsutdrag § 189, från natur- och trafiknämndens beslut den 25 september 
2018 
Bilaga 2. Motion  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 361 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 316 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige bifaller förslaget i motionen på så sätt att vid de cykelöverfarter och 
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cykelpassager i anslutning till rondeller och vägkorsningar där det är lämpligt och passar 
med hänsyn till trafiksäkerhet, framkomlighet och gatumiljön, märka upp dessa med 
vägmärket B8. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 37 KFKS 2018/644 

Sprängsten som material vid planering av Nacka stad  
Motion den 18 juni 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen i sitt arbete redan eftersträvar det som föreslås 
i motionen. Gabionmurar passar sällan in i tätare stadsmiljö, men kan användas på andra 
platser i kommunen där det bedöms som lämpligt. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska undersöka hur man kan använda sprängsten samt 
hur gabionmurar kan användas i stadsbyggandet. Natur- och trafiknämnden har berett 
motionen och av nämndens ärende framgår att kommunen i stora delar eftersträvar det 
som står i motionen när det är lämpligt ur ett trafiksäkerhets, gestaltnings och 
ekonomiskt/tekniskt perspektiv. Kommunfullmäktige instämmer i natur- och 
trafiknämndens synpunkter, och understryker vikten av att gabionmurar används när det 
passar in i miljön. De passar inte in i en tätare stadsmiljö, men kan passa på andra platser i 
kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 362 
Kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 317 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 30 oktober 2018 
Bilaga 1  Motion - Sprängsten som material 
Bilaga 2  Protokollsutdrag §191 från natur- och trafiknämnden den 25 september 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 362 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 317 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att kommunen i sitt arbete redan eftersträvar det som föreslås 
i motionen. Gabionmurar passar sällan in i tätare stadsmiljö, men kan användas på andra 
platser i kommunen där det bedöms som lämpligt. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Bo Bergkvist (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Bo 
Bergkvists yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Motionen om sprängsten som byggmateriall, utfyllnad mm är viktig. Visst finns det en del 
hinder för det a i en tät stadsmiljö men det finns också användningsområden där det  kan 
komma  till nytta. Används sprängsten i närområden miniimeras antal tunga och långväga 
transporte och miljön förbättrasr. Att då närmare undersöka om det finns fler områden där 
sprängsten kan användas är en god idé.”  
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det blir mycket bergmassor som behöver tas om hand när vi ska förtäta i centrala Nacka. 
Både från tunnelbanetunnlarna men även de bergmassor som behöver sprängas bort när 
nya bostadshus ska beredas plats. Miljöpartiet har tidigare föreslagit att inte spränga ner 
några parkeringsgarage under bostadshusen, att istället bygga separata parkeringshus ovan 
mark som kan byggas om till annat när privatbilen inte behövs längre. Vi vill bygga för 
framtidens sjävkörande bilflotta som bara behöver på- och avstigningsplatser, inga centralt 
belägna parkeringsplatser. Eftersom vi trots utvecklingen inom transporter bygger med en 
gammaldags syn på bilen blir det extra mycket bergmassor att tas om hand.  
Vi vill att kommunen utarbetar en mer övergripande strategi för hanteringen av all 
sprängsten och utreder hur den bäst skulle kunna återanvändas lokalt. Det blir stora 
miljövinster om man minimerar långa transporter, och även om man kan använda en del 
sten utan att först köra den i en stenkross.” 
 
- - - - - 
 
  



 
64 (84) 

 28 januari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 38 KFKS 2018/648 

Metod för förbättrad vattenkvalitet i Järla sjö 
Motion den 18 juni 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att förslaget i motionen, utreda om aluminiumfällning är en 
lämplig metod för att minska fosforläckaget från Järlasjöns bottensediment, väl möter 
redan pågående utredning. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen låter utreda om aluminiumfällning är en lämplig 
metod för att minska fosforläckaget från Järlasjöns bottensediment. 
 
Järlasjön är Nacka kommuns största sjö. Den ligger i ett stort avrinningsområde med fem 
andra sjöar, där Järlasjön ligger längst nedströms. Sjön är naturligt näringsfattig men är idag 
näringsrik. Sjön har fått ta emot föroreningar från omkringliggande hushåll och industrier 
under lång tid. Både näring och höga halter av tungmetaller har därför ansamlats i 
sedimenten vid bottnen. Från dessa sediment läcker det fosfor som på så vis bidrar till 
fortsatt gödning av sjön. Kommunfullmäktige bedömer att en redan pågående utredning 
väl möter motionärernas förslag och därför behövs ingen ytterligare utredning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 363 
Kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 318 
Protokollsutdrag §190 från natur- och trafiknämnden den 25 september 2018 
Bilaga 1 Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 december 2018 § 363 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
Beslut i kommunstyrelsen den 3 december 2018 § 318 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att förslaget i motionen, utreda om aluminiumfällning är en 
lämplig metod för att minska fosforläckaget från Järlasjöns bottensediment, väl möter 
redan pågående utredning. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Bo Bergkvist (M), Lina Olsson (NL) och 
Martin Hellströmer (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna stöder initiativet att utreda om aluminiumfällning är en lämplig 
metod för att förbättra vattenkvalitén i Järla sjö. 
I vårt närområde, nära Åbo, har man gjort liknande projekt med Littois träsk år 2017 med 
fina resultat. Det vore kanske bra att höra med S:t Karins stad om erfarenheter från deras 
projekt: 
 
https://svenska.yle.fi/artikel/2017/08/01/littois-trask-var-en-stinkande-algsorja-nu-ar-
sjon-en-idyll-badgaster 
 
https://svenska.yle.fi/artikel/2018/05/16/vattnet-i-littois-trask-ar-fortfarande-klart-ett-ar-
efter-kemikaliereningen-se 
 
https://sv.wikipedia.org/wiki/S:t_Karins 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är bra att kommunen nu startat en utredning om aluminiumfällning 
är en lämplig metod för att minska fosforläckaget från Järlasjöns bottensediment. Eftersom 
det är en idag pågående utredning som kommer att belasta årets budget för 
vattenvårdsdrift, verkar det som att utredningen initierats under juni månad, samma månad 
som vi lämnade in vår motion.” 
 
- - - - - 
 
 
  

https://svenska.yle.fi/artikel/2017/08/01/littois-trask-var-en-stinkande-algsorja-nu-ar-sjon-en-idyll-badgaster
https://svenska.yle.fi/artikel/2017/08/01/littois-trask-var-en-stinkande-algsorja-nu-ar-sjon-en-idyll-badgaster
https://svenska.yle.fi/artikel/2018/05/16/vattnet-i-littois-trask-ar-fortfarande-klart-ett-ar-efter-kemikaliereningen-se
https://svenska.yle.fi/artikel/2018/05/16/vattnet-i-littois-trask-ar-fortfarande-klart-ett-ar-efter-kemikaliereningen-se
https://sv.wikipedia.org/wiki/S:t_Karins
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§ 39 KFKS 2018/202 

Hundar i det brottsförebyggande arbetet i Nacka 
Motion den 5 mars 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att kommunen redan arbetar i linje med det 
som föreslås i motionen såtillvida att kommunen har lokala arbetsgrupper som arbetar med 
brottsförebyggande arbete och därmed kan ta initiativ till hundrastgårdar och utbildning av 
hundägare i brottsförebyggande arbete. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska börja använda hundrastgårdar som ett led i det 
brottsförebyggande arbetet. Vidare föreslås att kommunen i samverkan med polisen ska 
utbilda hundägare så att det kan vare del i brottsförebyggande arbete. Även om det inte 
finns forskning som visar på att hundrastgårdar och hundägare som är ute med sina hundar 
leder till minskad brottslighet kan det ha en trygghetsskapande effekt. Det är viktigt att 
brottsförebyggande arbete utgår ifrån lokala problembilder. Kommunen har lokala 
arbetsgrupper som arbetar med brottsförebyggande arbete. Det är i dessa grupper som 
initiativ om hundrastgårdar och utbildning av hundägare bör hanteras. Kommunen stödjer 
de lokala arbetsgrupperna i sitt arbete. Vill en lokal arbetsgrupp ha en hundrastgård i sitt 
område är det en fråga för natur- och trafiknämnden. Kommunen arbetar redan i linje med 
det som föreslås i motionen såtillvida att kommunen har lokala arbetsgrupper som arbetar 
med brottsförebyggande arbete och därmed kan ta initiativ till hundrastgårdar och 
utbildning av hundägare i brottsförebyggande arbete. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 4 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 14 december 2018 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Natur- och trafiknämnden den 13 november 2018 § 212 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 4 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera till protokollet att kommunen 
redan arbetar i linje med det som föreslås i motionen såtillvida att kommunen har lokala 
arbetsgrupper som arbetar med brottsförebyggande arbete och därmed kan ta initiativ till 
hundrastgårdar och utbildning av hundägare i brottsförebyggande arbete. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 13 november 2018 § 212 
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Natur och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att kommunen redan arbetar i linje med det 
som föreslås i motionen, och att det är de lokala arbetsgrupperna som bör ta initiativ till 
hundrastgårdar och utbildning av hundägare i brottsförebyggande arbete. Motionen är 
härmed behandlad. 
 

Yrkanden 
Ninni Lindberg (MP) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Lisskulla 
Zayane (MP), bifall till förslagen i motionen. 
 
Martin Hedman (C) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Andreas 
Brännström (M) och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Ninni Lindbergs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Martin Hedmans yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp. 
 
”I tjänsteskrivelsen står det att det vi föreslår i motionen är möjligt att genomföra men att 
ansvaret är delegerat till en lägre nivå, ett ganska typiskt nackasvar, möjligheterna finns men 
det görs inte. En av nackdelarna med att delegera för mycket ansvar är att det blir svårare 
att styra mot uppsatta mål. Vi anser generellt att kommunen är dålig på att samverka med 
och dra nytta av kraften i civilsamhället.”  
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Hunden är för människan ett oerrhört nyttigt djur.  Att som i motionen föreslå, skapa  en 
mer storskallig användning av hundar för brottsbekäömpning med  hjälp av frivilliga och 
ett tillkommande antal hundrastgårdar tror Nackalistan inte är den mest verksamma vägen 
att gå. Vi stöder därför tjänsteskrivelsen och de åtgärder som görs nu och som planeras för 
genom bl a BRÅ.”  
 
- - - - - 
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§ 40 KFKS 2018/413 

Deltagande i forskningsprojekt för att främja livskvalité 
Motion den 18 april 2018 av Ninni Lindberg och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom förslagen i motionen redan är 
uppfyllda genom att verksamheterna inom kommunen förväntas vidta åtgärder som krävs 
för att fatta väl underbyggda och långsiktigt hållbara beslut. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun uppmanar alla nämnder och kommittéer att delta i 
forskningsprojekt som Nacka kommun stödjer eller ingår i för att i framtiden kunna fatta 
kloka beslut för kommunens invånare. Att ta del av och bidra till forskning inom för 
kommunen viktiga områden är ett sätt att kunna fatta beslut baserade på evidens och 
beprövad erfarenhet. Kommunens olika verksamheter deltar redan idag i olika 
forskningsprojekt för att både ta del av och bidra till forskning. Utifrån Nacka kommuns 
värdering förväntas organisationen ta ansvar för att vidta de åtgärder som krävs för att fatta 
väl underbyggda och långsiktigt hållbara beslut. Intentionerna bakom förslagen i motionen 
bedöms därför redan vara uppfyllda. Motionen har behandlats i kommittén för hälsa och 
livskvalitet. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 5 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 10 december 2018 
Bilaga 1 Motion – Ung livsstil 
Bilaga 2 Minnesanteckningar Kommittén för hälsa och livskvalitet, möte nr 9, 27 
september 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 5 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.   
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom förslagen i motionen redan är 
uppfyllda genom att verksamheterna inom kommunen förväntas vidta åtgärder som krävs 
för att fatta väl underbyggda och långsiktigt hållbara beslut. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Amanda Sandholm (V) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP), bifall till 
förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Filip Wiljanders yrkande mot Amanda Sandholms 
yrkande och fann att Filip Wiljanders yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Filip Wiljanders yrkande och 22 röster för 
Amanda Sandholms yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Filip Wiljanders 
yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 2 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Kommunen bedömer att motionens intentioner är uppfyllda eftersom kommunens olika 
enheter förväntas ta eget ansvar. I det här fallet har det uppenbarligen inte fungerat och en 
av nackdelarna med att delegera bort för mycket ansvar är att det blir svårare att styra mot 
politiskt uppsatta mål. ” 
 
Amanda Sandholm lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet delar inte majoritetens uppfattning att motionens intentioner redan är 
uppfyllda. De förväntningar som anges i motionssvaret, ”att verksamheterna inom 
kommunen förväntas vidta åtgärder som krävs för att fatta väl underbyggda och långsiktigt 
hållbara beslut” motsvarar inte motionens intentioner. I motionen så framgår det att den 
förväntningen inte har varit tillräcklig för att skolor i Nacka ska delta i denna undersökning 
som Vänsterpartiet anser vara av vikt. Det finns heller inte någon annan undersökning som 
motsvarar den som svaret hänvisar till som alternativ. Vänsterpartiet anser att det är av vikt 
att vi får kännedom om Nackas skolungdomars psykiska hälsa. I rapporten för 2018 kan vi 
läsa följande: 
 
”Sammantaget är det troligt att såväl brister i skolans funktion, som en ökad medvetenhet 
om de ökade krav som förändringarna på arbetsmarknaden medför, har bidragit till 
ökningen av psykosomatiska symtom bland barn och unga. ” 
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Det är av högsta intresse för både politiker och professionen att känna till hur detta 
förhåller sig i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 41 KFKS 2018/415 

Kranmärka Nacka stadshus  
Motion den 23 april 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller förslaget i motionen såtillvida att kommunen ansöker om att 
”kranmärka” stadshuset. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ansöker om att ”kranmärka” stadshuset. 
”Kranmärkt” är en nationell hållbarhetsmärkning som betyder att en verksamhet väljer 
kranvatten framför flaskvatten. Redan idag beställs enbart kranvatten istället för kolsyrat 
vatten vid konferenser i stadshuset. Eftersom stadshuset bedöms ha goda förutsättningar 
att nå målen för hållbarhetsmärkningen ”kranmärkt” kan en ansökan därmed ske i enlighet 
med förslaget i motionen.   

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 6 
Tjänsteskrivelse från serviceenheten den 13 november 2018 
Bilaga Motionen  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 6 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige bifaller förslaget i motionen såtillvida 
att kommunen ansöker om att ”kranmärka” stadshuset. Motionen är därmed 
färdigbehandlad.  
 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Mats Granath (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Lisskulla Zayanes yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 42 KFKS 2018/547 

Motion – Vinterunderhåll av cykelvägen längs med 
Ältavägen 
Motion den 21 maj 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlat. 
  

Ärendet 
Trafikverket har hittills inte haft samma ambitionsnivå gällande vinterunderhåll som 
kommunen. Därför föreslår motionärerna att kommunen undersöker möjligheten att 
kommunen tar över vinterunderhållet på gång- och cykelvägen längs med Ältavägen. 
 
Kommunen håller med om problematiken som beskrivs i motionen. Dock ska Trafikverket 
- som är väghållare både för Ältavägen (väg 260) och gång- och cykelbanan - börja 
vinterunderhålla på samma sätt som kommunen gör på de stora cykelstråken. Trafikverket 
påbörjade sopsaltning av Ältavägens gång- och cykelbana i oktober 2018. Kommunen gör 
då bedömningen att det inte är berättigat att ta över ansvaret för underhållet på 
kommunens bekostnad. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 7 
Natur- och trafiknämnden den 13 november 2018 § 211 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse från enheten för förvaltning den 30 december 2018 

Ärendets tidigare behandling  

Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 7 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlat. 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 13 november 2018 § 211 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlat. 
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Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M) och Martin 
Hellströmer (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Lisskulla Zayanes yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Martin Hellströmer lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Intentionerna för motionen är bra och det är glädjande att även motionärerna är nöjda 
med svaret. Vi vill också erinra om att socialdemokraterna driver frågan om att kommunen 
ska ta över huvudmannaskapet för Ältavägen, vilket skulle ge bättre förutsättningar för bl.a. 
ytterligare gång- och cykelfrämjande åtgärder. ” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vi tycker det är bra att Trafikverket har gjort en ny upphandling och ökat ambitionsnivån, 
efter det att vi lämnade in vår motion. Ibland kan man undra vad som kom först, hönan 
eller ägget.” 
 
- - - - - 
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§ 43 KFKS 2018/881 

Klimatmål som utgår från konsumtionsperspektivet  
Motion den 17 september 2018 av Roger Bydler m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet.  

Ärendet 
Miljöpartiet de gröna föreslår i en motion att kommunens klimatmål ska baseras på 
konsumtionsperspektivet och att det ska kunna finnas metoder och mått för att följa upp 
det. Dessutom föreslås att mål och utsläppskurva anges för att Nacka ska ge sitt bidrag till 
att nå målen i det klimatpolitiska ramverket och Parisöverenskommelsen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 8 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 13 november 2018 
Bilaga 1 Motion ” Nacka kommuns klimatmål ska utgå från konsumtionsperspektivet” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 8 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom förslagen i motionen redan är 
uppfyllda såtillvida att kommunen har en ambition att följa kunskapsutvecklingen avseende 
klimatmål som baseras på ett konsumtionsperspektiv. Motionen är därmed 
färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 44 

Anmälningar 
 
Sammanställning av obehandlade motioner. 
 
Information från SKL om boken ”Politikernas ekonomibok” av Måns Wikstrand. 
 
- - - - - 
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45 

Anmälningar från revisorerna 
 
Det fanns inga anmälningar från revisorerna. 
 
- - - - - 
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§ 46 KFKS 2019/93 

Motion – Förslag om p-bevakning 
Motion den 28 januari 2019 från Esa Örmä (SD)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 47 KFKS 2019/95 

Motion - Tiggeriförbud i Nacka 
Motion den 28 januari 2019 från Esa Örmä m.fl. (SD)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 48 KFKS 2019/96 

Motion – Insynsplatser i kommunstyrelsen och 
nämnderna 
Motion den 28 januari 2019 från Leonid Yurkovskiy (SD)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 49 KFKS 2019/97 

Motion – Markanvisningstävling för plusenergihus 
Motion den 28 januari 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 50 KFKS 2019/98 

Motion – Riktlinjer för privat biltvätt i Nacka 
Motion den 28 januari 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 51 KFKS 2019/99 

Motion – Våtmarker i Nacka 
Motion den 28 januari 2019 från Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 52 KFKS 2019/100 

Motion – Handlingsplan för självmordsprevention 
Motion den 28 januari 2019 från Andreas Falk m.fl. (S)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 53 KFKS 2019/101 

Interpellation – Frågor om ersättningsbassäng i 
Saltsjöbaden 
Interpellation den 28 januari 2019 från YuSie Rundkvist Chou (NL) 
 
YuSie Rundkvist Chou (NL) anhöll om att till kommunstyrelsens och fritidsnämndens 
ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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